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Počátkem prosince nás zaskočilo 
obrovské množství sněhu. Sněhová 
nadílka způsobila problémy nejen 
na silnicích, ale i na chodnících. Při 
následné oblevě chodce ohrožovaly 
padající rampouchy nebo kusy sněhu 
ze střech.  

Nejen na sociálních sítích se lidé 
rozčilovali nad nebezpečím a smě-
rem k radnici vznášeli dotazy na to, 
proč někdo sníh z domů bezpečně 
neodstranil.

„Odpovědnost má vždy majitel objek-
tu. Jakou firmu si na to pozve, nebo 
zda si to odstraní svépomocí, to záleží 
na něm. Hasiči mohou vypomoct v pří-
padě akutního ohrožení nebo na veřej-
ných budovách, školách a podobně,“ 
vysvětluje situaci mluvčí města Jihla-
vy Radovan Daněk.

V případě krajských objektů se o 
údržbu starají zaměstnanci z oddě-
lení hospodářské správy Kraje Vyso-
čina. „Když nám nestačí vlastní síly 
nebo někam vlastními silami nedosáh-
neme, kontaktujeme a objednáváme na 

pomoc externí firmu s plošinou,“ říká 
Jitka Svatošová z tiskového oddělení 
Kraje Vysočina.

Častým problémem bývají také 
špatně prohrnuté chodníky a v pro-
sinci to byly i hromady sněhu na 
zastávkách MHD, které kompliko-
valy nástup do vozidel především 
maminkám s kočárky, lidem na vozíč-
ku nebo o berlích.

„Uvědomujeme si, že nejenom zastáv-
ky, ale i některé chodníky nejsou ideálně 
odklizené, ale není v personálních ani 
technických možnostech naší společnos-
ti SMJ, která úklid pro město zajišťuje, 
aby vše naráz odklidila,“ komentuje 
situaci Daněk. 

Vysvětluje také, že spad sněhu byl 
začátkem prosince extrémní a nepo-
rovnatelný s desítkami předchozích 
let. Přesto však SMJ dělaly vše, co 
bylo v jejich silách a zastávky postup-
ně odklízely tak, aby mohly plnit i 
bezbariérovou funkci. 

„Chodníky v Jihlavě jsou děsný, vůbec 
neudržované, chodit v centru je děs, 

� Mirek Gunar: No, někomu to připadá směšné, ale mě třeba ne; málem to 
spadlo na jednu paní, kdyby neuhla, je po ní, takže vy chytráci, co vám vždy 
připadá vše směšný, radši nekomentujte.

� Vít Kapoun: Znojemská od náměstí je tuplem ruská ruleta.

� Jana Mezerová: Chodníky v Jihlavě jsou děsný, vůbec neudržované, cho-
dit v centru je děs, dostat se z autobusového nádraží do centra je opravdu 
výživné.

� Petr Adamík: Však je zima, ne? Občas bývá i sníh a klouže. Lidé chodili po 
silnicích mnohem dřív, než byly i chodníky. Když buchne Vesuv, taky se větši-
nou nikdo nechodí mrknout do Pompejí.

� Milada Hofmanová: Nejlepší nekecat a vzít lopatu.

S nečekanou chumelenicí bojovali 
chodci i Služby města Jihlavy

RAMPOUCHY na některých budovách vypadaly opravdu nebezpečně a následky 
jejich pádu by mohly být i tragické. Foto: Veronika Dawidowicz, Petr  Klukan

MAJITELÉ objektů se snažili zabránit nebezpečí úrazu alespoň zátarasy kolem 
domů.

Ze sociálních sítí

dostat se z autobusového nádraží do 
centra je opravdu výživné,“ zněl jeden 
z komentářů na Facebooku. 

Tiskový mluvčí města však vysvět-
luje, že sníh odváží technika ze všech 
míst, na která se dostane a zbytek je 
dočišťován ručně. 

„Vzhledem k nerovnostem chodníků, 
schodům to může místy být velmi složité 

a lidé musejí chodit opatrně a počítat s 
tím, že se někde bude tvořit břečka,“ 
dodává Daněk a zároveň přiznává, že 
na takto extrémní spad sněhu není 
strojová ani personální kapacita SMJ 
dostatečná. I přesto, že si najímají také 
externí spolupracovníky a stroje, není 
v jejich silách naráz za dva až tři dny 
všechno vyčistit a odvézt.   -vd-


